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Protokół Nr 69/23 
z posiedzenia Komisji Gospodarki, Zasobu i Środowiska 

w dniu 27 września 2023 r. 
 

Posiedzenie Komisji odbyło się w sali konferencyjnej Starostwa Powiatowego 
w Otwocku przy ulicy Górnej 13, pod kierunkiem Wiceprzewodniczącego Komisji 

Gospodarki, Zasobu i Środowiska, radnego Piotra Kudlickiego w godzinach od 1615 do 1745. 
W posiedzeniu wzięli udział członkowie Komisji oraz Dyrektor Wydziału Gospodarki 

Nieruchomościami Pani Monika Pokrywczyńska,  Dyrektor Wydziału Ochrony Środowiska 
Pani  Magdalena Żurawska,  zgodnie z załączonymi listami obecności. 
 
Porządek posiedzenia : 
 
1. Ustalenie porządku obrad. 
2. Sprawa zamieszkiwania i bezpieczeństwa ludzi na terenach stanowiących naturalny obszar 

bytowania dzikich zwierząt. 
3. Sprawa ustanowienia "strefy ciszy" na Jeziorze Rokola. 
4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zakazu używania jednostek 

pływających z silnikami spalinowymi na Jeziorze Rokola (Otwock Wielki). 
5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie do zasobu Powiatu 

Otwockiego nieruchomości stanowiącej własność Powiatowego Centrum Zdrowia Sp. z o.o. z 

siedzibą w Otwocku oznaczonej jako działka ew. nr 25/2 z obr. 24 w Józefowie. 
6. Omówienie wniosków komisji do projektu budżetu Powiatu Otwockiego na 2024 r. 
7. Sprawy różne. 
8. Zakończenie posiedzenia. 
    
  Ww. porządek posiedzenia został przyjęty przez Komisję przez aklamację. 
Ad. 1 

Wiceprzewodniczący Komisji Gospodarki, Zasobu i Środowiska, radny Piotr Kudlicki 
przywitał obecnych członków Komisji i zaproszonych gości. 
  
Ad. 2 
 Wiceprzewodniczący Komisji Gospodarki, Zasobu i Środowiska, radny Piotr Kudlicki 
powiedział, że wpłynęła korespondencja od mieszkanki Powiatu Otwockiego w sprawie kolizji 
mieszkańców z dzikami oraz o piśmie Państwowej Stacji Sanitarno- Epidemiologicznej,  
a następnie poprosił Starostę Otwockiego o przedstawienie stanowiska Zarządu Powiatu w 

powyższej sprawie.  
 Starosta Otwocki powiedział, że zwołał Zespół Zarządzania Kryzysowego, w związku 

z narastającym problemem kolizji dzików z mieszkańcami i zrelacjonował przebieg spotkania 

oraz poruszane tematy tj. odstrzał, utylizacja dzików. W piśmie otrzymanym od Powiatowego 
Lekarza Weterynarii jednoznacznie stwierdzono, że gmina odpowiada za zwierzę, które 

zagraża mieszkańcom. Powiat jedynie może zwiększyć odstrzał. Wicestarosta podjął działania, 

aby wspólnie z Wydziałem Ochrony Środowiska zredukować liczbę dzików poprzez 

zwiększenie odstrzału. 
 Wicestarosta powiedział, że podczas posiedzenia Zespołu Zarządzania Kryzysowego 
możliwość uśpienia i przewiezienia dzików w inne miejsce nie była brana pod uwagę,  
w związku z występowaniem ASF i  możliwości przeniesienia choroby. 
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Radny Roman Srebrnicki powiedział o trwającym odstrzale sanitarnym dzików, po 

którym badana jest krew dzików, a odstrzelone dziki były zdrowe. 
 Wiceprzewodniczący Komisji powiedział, że zakaz przemieszczania zwierzyny to 

działania prewencyjne, zapobiegające rozprzestrzenianiu się wirusa. Jeżeli przepisy związane 

z występowaniem ASF obowiązują, to gmina ma obowiązek zutylizowania dzików po 
odłowieniu. 
 Radna Bogumiła Więckowska zapytała czy są limity odstrzałów. 

Wicestarosta powiedział, że limity obowiązują i wspomniał o piśmie skierowanym do 

kół łowieckich o zwiększenie limitu odstrzału dzików. Problem pozostanie częściowo 

rozwiązany, ponieważ należy czekać do momentu, w którym zwierzęta zaczną migrować do 

lasu, gdzie w strefie bezpiecznej zostaną odstrzelone. Wicestarosta zwrócił uwagę na problem 
dokarmiania dzików i konieczność edukacji w tym zakresie. 

Przewodniczący Komisji powiedział, że absolutnie niedopuszczalne jest, żeby 

jedynym sposobem na bezpieczeństwo ludzi wychodzących poza swój dom było zabicie 

stworzenia, którego się obawia. Z drugiej strony, odstrzał prowadzony przez myśliwych jest 

najbardziej humanitarnym sposobem pozyskiwania mięsa. Z trzeciej strony, coraz więcej 

gmin przeznacza tereny pod zabudowę na terenie żerowania i bytowania dzikich zwierząt. 
Wiceprzewodniczący powiedział o konieczności wypracowania form architektonicznych, aby 

współistnieć. 
Starosta powiedział, że jedynym skutecznym sposobem na rozwiązanie problemów 

kolizji mieszkańców z dzikami jest odstrzał redukcyjny. 
Radny Roman Srebrnicki zaproponował, aby zabezpieczyć środki w budżecie na 

zakup klatki, która umożliwi wyłapanie dzików w miejscach  największego zagrożenia oraz 
przewiezienia na dane koło łowieckie, które zredukuje dziki odstrzałem w terenie.  

Radny Jacek Czarnowski zwrócił uwagę na ogromne koszty przewozu dzików. 
Radna Jolanta Koczorowska powiedziała, że miasta i gminy przeznaczając tereny pod  

zabudowę powinny przewidzieć możliwość zatrzymania dzików w lesie. 
Radny Roman Srebrnicki powiedział, że w przeszłości myśliwi otrzymywali zapłatę 

oraz urlop w miejscu pracy na czas odstrzałów sanitarnych. 
Radna Bogumiła Więckowska  zawnioskowała, by Powiat Otwocki przeznaczył środki 

finansowe na odstrzał dzików. 
 
Wniosek: 
 

Komisja Gospodarki, Zasobu i Środowiska wnioskuje do Zarządu Powiatu o 

sprawdzenie czy jest podstawa prawna, aby Powiat przeznaczył środki finansowe dla kół 

łowieckich na odstrzał dzików. 
 

Głosowanie: „za” – 9 osób, „przeciw” – 0, „wstrzymała się” – 0. 
Ad. 3,4 
 Wicestarosta powiedział, że Zarząd Powiatu dokonał pomiaru dźwięku na Jeziorze 

Rokola, z których wynikało, że przy manewrach łodzią motorową występuje hałas. W związku 

z powyższym, Zarząd Powiatu postanowił przedłożyć projekt uchwały, zgodnie  
z którym Rada Powiatu może wprowadzić strefę ciszy na Jeziorze Rokola. 
 Wiceprzewodniczący Komisji zapytał, czy z projektu uchwały zostały wyeliminowane  
wszystkie nieprawidłowości wskazane przez Wojewodę, przy poprzedniej uchylonej uchwale. 
 Wicestarosta odpowiedział Wiceprzewodniczącemu Komisji, że powodem uchylenia 
poprzedniej uchwały był brak badań. 
 Dyrektor Wydziału Ochrony Środowiska dodała, że błędy wynikały również  
z nieprzekazania uchwały wnioskodawcy oraz braku ustanowionej strefy ochrony. 
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 W związku z brakiem chętnych do zabrania głosu, Wiceprzewodniczący Komisji 

poddał pod głosowanie zaopiniowanie ww. projektu uchwały. 
 
Opinia Komisji: 

Komisja Gospodarki, Zasobu i Środowiska pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 

projekt uchwały, w obecności 9 członków Komisji. 

 
Głosowanie: „za” – 8 osoby, „przeciw” – 0, „wstrzymało się” – 1. 

 
Ad. 5 
 Starosta przedstawił informację nt. działki jako działka ew. nr. 25/2 z obr.24  
w Józefowie  
 Dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami omówiła projekt uchwały. 
 Wiceprzewodniczący Komisji poddał pod głosowanie zaopiniowanie ww. projektu 

uchwały. 
 
Opinia Komisji: 

Komisja Gospodarki, Zasobu i Środowiska pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 

projekt uchwały, w obecności 9 członków Komisji. 

 
Głosowanie: „za” – 8 osoby, „przeciw” – 0, „wstrzymało się” – 1. 

 
Ad. 6 
Wnioski do projektu budżetu Powiatu na rok 2024. 
 
1) Wnioski radnej Jolanty Koczorowskiej: 
1. Dotacje dla spółek wodnych – min. 22 tys. zł dla każdej spółki 
2. Zabezpieczenie środków w budżecie na pozyskanie od Gminy Wiązowna pasów na 

poszerzenie drogi w Kącku – 5 tys. zł 
 

Powyższe wnioski zostały przyjęte przez aklamację. 
 

2) Wnioski radnego Mirosława Pszonki (w załączeniu): 
1. Współfinansowanie  wykonania  projektu  technicznego  budowy  ronda  na  skrzyżowaniu  

dróg : wojewódzkiej  nr  801  z  powiatową - ulica  Wiślana  w  Karczewie.  W następnym  

roku  nastąpiłaby  budowa  ww.  ronda. Koszty projektu  ze  strony  powiatu - 150  tys. zł 
2. Budowa  zatoczki  autobusowej  przy  Zespole  Szkół  w  ulicy Ks. Kard. Wyszyńskiego po  

stronie  dawnego  Polmozbytu. Koszt  zadania - 150 tys. zł 
3. Podjęcie  decyzji  w  sprawie  projektowania  połączenia  ulicy  Narutowicza  z  drogą  

wojewódzką  nr  801. Koszt  zadania - 300 tys. zł. Finasowanie  przez  samorządy : Powiat  

Otwocki, Gmina  Karczew, Gmina  Otwock. 
4. Ułożenie  nakładki  asfaltowej  w  Glinkach  w  kierunku  Kępy  Nadbrzeskiej, jest to  

kontynuacja  zadania  z  roku  bieżącego.  Koszt  zadania - 200  tys. zł 
5. Ułożenie  nakładki  asfaltowej  na  drodze  od  Łukówca  do  Sobiekurska. Koszt  zadania -

300 tys. zł 
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6. Przebudowa  skrzyżowania poprzez  wybudowanie  lewoskrętu  w  ul. Mickiewicza w  

Karczewie /wjazd z  Karczewa  na  osiedle  Ługi  w  Karczewie. Koszt zadania - 300 tys.  
zł 
 

W głosowaniu ww. wnioski zostały jednomyślnie przyjęte. 
Głosowanie Komisji: za – „9” osób, „przeciw” - 0, „wstrzymało się” – 0. 

 
3) Wnioski złożone przez radnego Krzysztofa Olszewskiego (w załączeniu):  
1. Wykonanie ciągu pieszo-rowerowego wzdłuż drogi powiatowej nr  2753W na odcinku 

Sobienie-Jeziory (dokumentacja jest już projektowana). 
2. Wykonanie nowej nawierzchni na drodze powiatowej nr 1303W Śniadków – Siedzów, w 

miejscowości Piwonin. 
3. Modernizacja drogi powiatowej 2735W Warszówka – Warszawice, w miejscowości 

Warszawice (odcinek ok. 150 m od drogi wojewódzkiej 805 w kierunku Warszówka). 
 

W głosowaniu ww. wnioski zostały jednomyślnie przyjęte. 
Głosowanie Komisji : za – „9” osób, „przeciw” - 0, „wstrzymało się” – 0. 

 
4. Wykonanie nakładki asfaltowej i pobocza na  drodze powiatowej nr  2746W Grabianka – 

Górki – Osieck (modernizacja drogi realizowana od 2018 r.). 
5. Wykonanie warstwy ścieralnej na jezdni, droga powiatowa nr 1315W Jaźwiny– 

Augustówka. 
 
 W głosowaniu ww. wnioski zostały jednomyślnie przyjęte. 

Głosowanie Komisji : za – „9” osób, „przeciw” - 0, „wstrzymało się” – 0. 
 
4) Wnioski radnego Dariusza Grajdy (w załączeniu): 
1. Kontynuacja budowy chodnika przy drodze powiatowej nr 2719W na odcinku od ul. 

Orzeszkowej do ulicy Radzińskiej w Celestynowie.  
 

W głosowaniu ww. wniosek został jednomyślnie przyjęty. 
Głosowanie Komisji: za – „9” osób, „przeciw” - 0, „wstrzymało się” – 0. 

 
2. Kontynuacja modernizacji drogi powiatowej nr 2719W na odcinku od ul. Radzińskiej w 

Celestynowie. 
 

W głosowaniu ww. wniosek został jednomyślnie przyjęty. 
Głosowanie Komisji : za – „9” osób, „przeciw” - 0, „wstrzymało się” – 0. 

 
3. Modernizacja drogi powiatowej nr 2715W w miejscowości Dyzin od skrzyżowania z drogą 

powiatową nr 2716W. 
 

W głosowaniu ww. wniosek został jednomyślnie przyjęty. 
Głosowanie Komisji : za – „9” osób, „przeciw” - 0, „wstrzymało się” – 0. 

 
4. Remont chodnika w miejscowości Celestynów przy drodze powiatowej nr 2717W do 

Jednostki Wojskowej polegający na ułożeniu nowej nawierzchni asfaltowej. 
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W głosowaniu ww. wniosek został jednomyślnie przyjęty. 

Głosowanie Komisji: za – „9” osób, „przeciw” - 0, „wstrzymało się” – 0. 
 
5. Wykonanie projektu i budowa chodnika przy drodze powiatowej nr 2721W w miejscowości 

Regut od skrzyżowania z drogą krajową nr 50. 
 

W głosowaniu ww. wniosek został jednomyślnie przyjęty. 
Głosowanie Komisji: za – „9” osób, „przeciw” - 0, „wstrzymało się” – 0. 

 

6. Wykonanie projektu i budowa chodnika przy drodze powiatowej w miejscowości Jatne do 

drogi krajowej nr S17. 
 

W głosowaniu ww. wniosek został przyjęty. 
Głosowanie Komisji: za – „7” osób, „przeciw” - 1, „wstrzymało się” – 1. 

 

7. Kontynuacja modernizacji drogi powiatowej, polegającej na ułożeniu nawierzchni 

asfaltowej, z miejscowości Ponurzyca do miejscowości Karpiska. 
 

W głosowaniu ww. wniosek został przyjęty. 
Głosowanie Komisji: za – „5” osób, „przeciw” - 1, „wstrzymało się” – 3. 

 

8. Wykonanie projektu i budowa chodnika przy drodze powiatowej nr 2715W w miejscowości 

Dyzin od skrzyżowania z drogą powiatową nr 2716W. 
 

W głosowaniu ww. wniosek został przyjęty. 
Głosowanie Komisji : za – „5” osób, „przeciw” - 1, „wstrzymało się” – 3. 

 
9. Wykonanie projektu i budowa chodnika przy drodze powiatowej w miejscowości Glina 

ulica Lubelska. 
 

W głosowaniu ww. wniosek został jednomyślnie przyjęty. 
Głosowanie Komisji : za – „9” osób, „przeciw” - 0, „wstrzymało się” –0 . 

10. Remont chodnika przy drodze powiatowej nr 2713W w miejscowości Glina ulica Marii 

Dąbrowskiej. 
 

W głosowaniu ww. wniosek został jednomyślnie przyjęty. 
Głosowanie Komisji : za – „9” osób, „przeciw” - 0, „wstrzymało się” –0. 

11.  
• Remont drogi powiatowej w miejscowościach Ostrów i Ostrowik (dawna droga 
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krajowa nr 17). 
• Zmiana/weryfikacja oznakowania pionowego i poziomego na przedmiotowym 

odcinku drogi. 
• Wytyczenie (wyodrębnienie) ciągu pieszo – rowerowego przy drodze powiatowej 

w miejscowości Ostrów i Ostrowik. 
 

W głosowaniu ww. wniosek został przyjęty. 
Głosowanie Komisji: za – „4” osób, „przeciw” - 0, „wstrzymało się” –4. 

 
5) Wnioski radnego Piotra Kudlickiego: 
1. Wykonanie dokumentacji projektowej do uzyskania wszystkich uzgodnień i pozwolenia na 

budowę siedziby Starostwa -  1 mln zł  
 

W głosowaniu ww. wniosek został jednomyślnie przyjęty. 
Głosowanie Komisji: za – „9” osób, „przeciw” - 0, „wstrzymało się” – 0. 

 
2. Udział w projektowaniu i budowie odkrytej strzelnicy plenerowej – 100 tys. zł 
 

W głosowaniu ww. wniosek został przyjęty. 
Głosowanie Komisji: za – „4” osób, „przeciw” - 3, „wstrzymało się” – 2. 

 
 

 
Ad. 7 
 

Radny Jacek Czarnowski poinformował, że w dniu dzisiejszym otrzymał pismo od 

mieszkańca Otwocka, który zwraca się z prośbą o pomoc w sprawie zwiększenia 

bezpieczeństwa poprzez montaż luster i usunięcie krzaków ograniczających widoczność przy 

posesji na ul. Żeromskiego 92 w Otwocku. Następnie radny odczytał treść pisma i złożył 

powyższe pismo do protokołu.   
 
 

Komisja Gospodarki, Zasobu i Środowiska przekazuje do Zarządu Powiatu pismo  

mieszkańca Powiatu Otwockiego celem przekazania do rozpatrzenia właściwej komórce. 
 
Starosta zadeklarował, ze miejsce wskazane w powyższym piśmie zostanie sprawdzone. 
  
Radny Roman Srebrnicki zgłosił prośbę w imieniu mieszkańca powiatu, aby na terenie 

Powiatowej Poradni Psychologiczno– Pedagogicznej przy ul. Majowej 17 w Otwocku zostały 

zamontowane stojaki do rowerów. 
 

Komisja Gospodarki, Zasobu i Środowiska zwraca się do Zarządu Powiatu, aby 

powyższy postulat został skierowany do kierownictwa Powiatowej Poradni 

Psychologiczno- Pedagogicznej przy ul. Majowej 17 w Otwocku.  
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Ad. 8 
 Na tym posiedzenie zakończono. 
 

 
 
 
 

Sporządziła: 
 

Monika Chudzik  

Przewodniczył: 
 

Piotr Kudlicki 

 
   
 

 
 
 
 

 
 
 

 

 
 
 

 
 

 

 
 


